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P r o t o k ó ł  Nr XI/2011 
z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w sali Urzędu Gminy w Kotlinie  w dniu 31 sierpnia 

2011r. w godz. od 900 do 1145 
 
I.Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
             Otwarcia XI sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Jerzy 
Szymczak witając: Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, 
Skarbnika Gminy Irenę Antczak, radnych Rady Powiatu: Walentego Kwaśniewskiego  
i Tomasza Kosińskiego, komendanta gminnego ochrony przeciwpożarowej Andrzeja 
Krzyżanka, sołtysów, radnych, redaktorów: Gazety Jarocińskiej i Życia Jarocina. 
Wiceprzewodniczący Rady  na podstawie listy obecności stwierdził kworum, bowiem w sesji 
na ustawowy skład  Rady 15 radnych, uczestniczyło  14. 
Nieobecny na sesji był Przewodniczący Rady Czesław Moch usprawiedliwiając swoją 
nieobecność  przed  sesją. 
Listy obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
W trakcie obrad przybył mieszkaniec Kotlina Stanisław Szymczak. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
             Przed przedstawieniem porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady pytał czy są 
wnioski o zmianę czy uzupełnienie porządku obrad. Nie zgłoszono wniosków o zmianę 
porządku obrad. Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że z uwagi na nieobecność 
Przewodniczącego Rady nie będzie przedstawiona „Informacja Przewodniczącego Rady o 
działaniach podejmowanych w okresie od IX sesji Rady”. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z IX i X sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od IX sesji Rady oraz   

z wykonania uchwał Rady. 
6. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy, informacji o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu 
wykonania planu finansowego samorządowych osób prawnych za I półrocze 2011 
roku. 

7. Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz 
rozkładania  na raty należności pieniężnych do których nie stosuje się ustawy – 
Ordynacja podatkowa – za I półrocze 2011 roku. 

8. Informacja o stanie bezpieczeństwa ochrony przeciwpożarowej oraz o zagrożeniach 
pożarowych gminy Kotlin za 2010 rok. 
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9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
- zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach udzielania regionalnej pomocy  
  inwestycyjnej na terenie gminy Kotlin, 
- zaciągnięcia długoterminowego kredytu, 
- zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kotlin na 2011 rok. 

     10. Wolne głosy i wnioski. 
     11. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zg łoszone na IX sesji Rady. 
     12. Zamknięcie obrad. 
 Porządek obrad  przyjęty został  14  głosami  „za”. 
 
ad.3 Przyjęcie protokołu z IX i X sesji Rady Gminy. 
                      Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Jolanta Urbaniak przedstawiła pozytywną 
opinię protokołów stwierdzając, że zawierają one prawidłowo zapisany przebieg sesji  
i informując, że są do wglądu  prosiła o ich przyjęcie. 
Radny Krzysztof Szyszka prosił  o odczytanie fragmentu protokołu X sesji Rady dotyczącego  
zwołania sesji, prawomocności i głosowania nad wnioskiem  o zmianę  porządku obrad, który 
zgłaszał radny. 
Przewodnicząca Komisji Jolanta Urbaniak odczytała treść  II pkt-u  protokołu z X sesji Rady 
Gminy. 
Radny Szyszka stwierdził, że protokół  zawiera prawidłowo zapisany przebieg obrad, z tym, że 
uważał, że było to uchybienie proceduralne odnośnie głosowania wniosku zgłoszonego przez 
Niego. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  natomiast stwierdziła, że protokół w pełni odzwierciedla 
przebieg sesji, a wypowiedzi radnego Szyszki zapisane są słowo w słowo. 
Radny  Szyszka podziękował za odczytanie  części protokołu  
Protokół przyjęty został jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
ad4. Interpelacje i zapytania radnych. 
               Interpelacje i wnioski zgłosili: 
Radny Dariusz Józefiak  wnioskując o: 
-  naprawę chodnika przy  drodze powiatowej przy stawie w Sławoszewie, 
-  renowację cieku wodnego Lubianka,  
-  wyczyszczenie przepustu pod drogą w Sławoszewie, 
-  wymianę pokrycia dachowego i nową elewację  świetlicy wiejskiej w Sławoszewie, 
-  budowę oczyszczalni ścieków przy świetlicy wiejskiej w Sławoszewie. 
Radny Józefiak prosił o podanie rozkładu jazdy autobusów od 1 września br. 
Radny Krzysztof Szyszka wnioskował o zebranie nadmiaru gryzu przy krawężnikach przy 
modernizowanej ul. Rymarkiewicza wyjaśniając, że przy opadach deszczu gryz przemieszcza 
się do studzienek kanalizacyjnych.  Natomiast gdy jadą samochody gryz pryska na 
przechodniów idących chodnikiem. 
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Radny Bogdan Pacholak  wnioskował o wprowadzenie do budżetu Gminy na 2012 rok 
budowy drogi Racendów – Lubinia Mała, która przygotowana jest  do budowy od 36 lat. Jest 
utwardzona  tłuczniem, a obecnie niszczeje. Radny proponował wybudowanie drogi  
w całości w porozumieniu z Gminą Żerków  lub chociaż do łąk do których dojeżdżają rolnicy. 
Radny Pacholak przypomniał, że droga ta naprawiana  była przez mieszkańców w czynie 
społecznym. 
Radny Pacholak podziękował  Wójtowi za naprawę dachu  świetlicy wiejskiej w Racendowie, 
prosząc  jeszcze o wybudowanie wjazdu do świetlicy. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak poruszył sprawę  braku przedstawienia sprawozdania 
dotyczącego przygotowania szkół  do nowego roku szkolnego 2011/2012. Zabrakło tego 
sprawozdania, a On jako rodzic, mieszkaniec gminy, a także nauczyciel chciałby wiedzieć co 
uczyniono  w okresie wakacji. Radny pytał – dlaczego zabrakło tego sprawozdania? 
Dalej radny Szymkowiak  mówił, że na dzień dzisiejszy  brakuje papieru, ksero. Komputer   
w Gimnazjum  ma już 7 lat i się zawiesza. Szkoły są w opłakanym stanie, biednym stanie  
w wyposażeniu. Radny podkreślił, że nie mówi o zewnętrznych murach, budynkach ale 
wewnątrz i nie wspomni o działalności. 
           Następna sprawą jaką poruszył radny Szymkowiak to nazwa Komisji Rady, 
przypominając o , że w pewnym czasie był przewodniczącym Komisji Zdrowia, Oświaty, 
Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej. 
Radny pytał – dlaczego z nazwy Komisji zniknęła nazwa „ Kultury Fizycznej i Sportu”? Radny 
pytał – czy pomijamy sport i kulturę fizyczną na terenie gminy Kotlin i dlaczego to 
zmieniono? 
           Kolejna sprawa o której mówił radny Szymkowiak to sport szkolny, który jest tak samo 
ważną sprawą i należy do zadań własnych Gminy i żeby utrzymać ten sport i żeby działał – 
mówił radny. 
Radny Szymkowiak informował, że na 4 szkoły podstawowe i dwa gimnazja w gminie nie ma 
żadnego współzawodnictwa międzyszkolnego między szkołami w myśl kalendarza 
zatwierdzonego przez Wojewodę Wielkopolskiego  oraz Kuratora Oświaty, a także 
Przewodniczącego Szkolnego Związku Sportowego „Wielkopolska” w Poznaniu. Prawo 
reprezentowania na szczeblu powiatu  ma mistrz gminy Kotlin w każdym  z tych dyscyplin. 
Radny Szymkowiak wnioskował, że tak jak są instruktorzy od sportu masowego – Pan Łapaj  
i od sportu wyczynowego  - Pan Woźniak powołanie organizatora sportu szkolnego. 
            Kolejna sprawa o której mówił radny  Szymkowiak  to korzystanie z basenu przez 
dzieci. 
Zdaniem radnego dzieci ze Sławoszewa są pokrzywdzone  i w zeszłym roku nie miały 
możliwości korzystania z basenu, a to dlatego, że  autobus przyjeżdżał  do Woli Książęcej o 
godz. 815 – 830 i dzieci  ze Sławoszewa i Parzewa musiały dojeżdżać rowerem do Woli 
Książęcej. Radny mówił, że prosił Pana Wąsiewskiego i osoby, które decydowały, aby autobus 
jechał 5 km dalej i  stworzyć możliwość, aby dzieci te mogły jeździć na basen.  
Podobny problem jest z Magnuszewicami, bo zabroniono jeździć autobusom przez 
Magnuszewice żeby zabierać dzieci na basen – mówił radny. 

 



4 
 

Korzystanie z basenu jest okrojone  do 1 dnia w miesiącu i jest to zbyt mało  - uważał radny 
Szymkowiak. 
Radny prosił Wójta o spowodowanie żeby autobus jechał przez Sławoszew i Magnuszewice, 
żeby stworzyć dzieciom możliwość korzystania z basenu i  odciągnąć je od komputerów, 
telewizorów i Internetu. 
                Kolejna sprawa o której mówił radny Szymkowiak to sprawa Orlika. Piękna sprawa, 
piękna rzecz ale znowu wrzucono  na barki szkoły – mówił radny. Kto będzie to finansował, 
czy za tym pójdą środki finansowe, czy dyr. Szkoły Podstawowej otrzyma środki na 
oświetlenie, amortyzację, utrzymanie  organizowanie zajęć, czy za tym pójdą środki 
finansowe  wystarczające żeby utrzymać ten obiekt w takim stanie w jakim  jest?  
Dalej radny mówił, że jest piękny obiekt i za chwilę będą nam go zazdrościć ale przy okazji 
budowy tego obiektu zniszczono obiekt obok, to jest mini stadion szkolny z bieżnią  po której 
jeździły koparki w różny sposób.  
Radny prosił, aby w przyszłym roku albo za dwa lata znaleźć środki na naprawę boiska 
sportowego, aby był to kompleks nowoczesny z prawdziwego zdarzenia.  Radny mówił, że 
jedno boisko budujemy, a drugie niszczymy , a boiska te powinny funkcjonować, bo dzieci 
korzystają z lekkiej atletyki, bo szkoła realizuje ten program. 
                 Radny Szymkowiak podziękował następnie Wójtowi za szybką interwencję na ul. 
Dworocwej. Jezdnia o naprawę której prosił jest już naprawiana i pasy dla pieszych są 
odnowione. 
Radny Mirosław Twardowski zadał pytanie – na jakim etapie jest przygotowanie budowy 
drogi Wyszki – Magnuszewice i czy jest to zagrożone jakimiś sytuacjami, które decydują o 
budowie drogi? 
Następne pytanie radnego Twardowskiego to – czy może uzyskać wiążącą odpowiedź 
odnośnie odwodnienia posesji w Wyszkach, która to sytuacja jest uciążliwa dla 
mieszkańców? 
Radny Maciej Skowron wnioskował o wprowadzenie do budżetu na 2012 rok budowy 
chodnika przy ul. Teodorowskiej. 
Radny Skowron pytał – czy drugi etap budowy oświetlenia ulicznego przy ul. Teodorowskiej  
może być  realizowany od posesji Orczyka w stronę krzyżówki , a to z tego powodu, że  
z drugiej strony jest dobra widoczność od dobrze oświetlonej stacji paliw przy ul. 
Rymarkiewicza?  
Radny Skowron wnioskował o przestawienie w inne miejsce kontenera na odzież stojącego 
obecnie przy ul. Dworcowej. Przy kontenerze tym składowane są obecnie garnki i deska do 
prasowania i jeżeli jest to potrzebne, to niech będzie  ale w innym mniej widocznym miejscu. 
 
ad.5 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od IX sesji Rady oraz z wykonania 
uchwał Rady. 
                Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na IX i X sesji Rady oraz o wydanych 
zarządzeniach w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik do protokołu. 
Wójt poinformował, że w okresie międzysesyjnym: 
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- 9.08. odbyła się  narada koordynacyjna w sprawie budowy boiska Orlik, 
- 9.08.  podpisano umowę o świadczenie usług publicznego transportu zbiorowego z PKS   
  w Kaliszu. Świadczenie usług odbywać się będzie  od 1 września do 31 grudnia 2011r. 
  Usługa dofinansowana będzie przez Gminę w kwocie 11.218,77 zł płatna w dwóch ratach. 
- 11.08. przeprowadzona została przez Urząd Marszałkowski w Poznaniu kontrola budowy  
  boiska Orlik, która nie wydała żadnych zaleceń pokontrolnych, 
- 16.08. podpisano umowę z firmą POLWOS w Witaszycach na zakup, dostawę i rozładunek  
  materiałów chodnikowych  z uwagi na prowadzoną  budowę  chodników  przez Gminę,  
- 16.08. dokonano otwarcia ofert  na przebudowę drogi w Kurcewie. Wykonawcą drogi 
  będzie firma DROBUD w Jarocinie, 
- 16.08. Gmina wystąpiła do Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu o uruchomienie wypłaty  
  środków na budowę boiska Orlik 2012, 
- 22.08. rozpisano zapytanie ofertowe na przebudowę drogi powiatowej  polegającą na 
  budowie chodnika w Woli Książęcej i remont ulicy Wąskiej z kostki brukowej, 
- 26.08.  dokonano odbioru remontu dachu świetlicy wiejskiej w Racendowie, 
- 26.08. dokonano rozliczenia II raty pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony  
  Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na budowę kanalizacji sanitarnej w Wilczy. 
Wójt poinformował, że poza tym: 
- uczestniczył w uroczystościach dożynkowych w sołectwach: Racendów, Twardów,  
  Wola Książęca, Sławoszew i Parzew, 
- 10.08. uczestniczył  w   uroczystym  wręczeniu medali „Za Zasługi dla Związku  
  Kombatantów” , które miało miejsce w Urzędzie Gminy, 
- 17.08. uczestniczył w spotkaniu roboczym Koła Emerytów i Rencistów  w Kotlinie, 
- 25.08. obecny był  na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy, 
- 25.08. wziął udział w posiedzeniu Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Do sprawozdania Wójta nie zgłoszono uwag. 
 
ad.6 Przyjęcie informacji  o przebiegu wykonania budżetu Gminy, informacji o 
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania 
planu finansowego samorządowych osób prawnych za I półrocze 2011 roku. 
              Wiceprzewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji Rady o przedstawienie 
opinii komisji. 
               Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego  
i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała przedstawił  pozytywną opinię Komisji co do 
informacji z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2011r. jak i o projektach uchwał.  
Przewodniczący Komisji poinformował, że w posiedzeniu Komisji  w dniu 29 sierpnia  br. 
uczestniczyli naczelnicy z OSP  Wilcza i OSP Wyszki. OSP Wilcza wyraziła zgodę na przejęcie 
samochodu strażackiego z Kotlina. Natomiast OSP Wyszki zakupią samochód nie nowy, a 
używany za kwotę 70 tys. zł,  o  10 tys. zł więcej niż uprzednio planowano, a środki te 
pochodzić będą ze środków planowanych na zakup samochodu dla OSP Wilcza. 
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              Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław 
Wodniczak poinformował, że   na posiedzeniu Komisji w dniu 30 sierpnia br. nie wniesiono 
uwag  co do wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2011r.  
Komisja nie wniosła także uwag do informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu 
płatności oraz rozkładania na raty należności pieniężnych do których nie stosuje się  ustawy – 
Ordynacja podatkowa za I półrocze 2011r. oraz informacji o stanie bezpieczeństwa ochrony 
przeciwpożarowej w gminie. Sytuacja poprawia się. Znajduje się miejsca odprowadzania 
wody deszczowej do kanalizacji. Niektórym z rynien zaczyna się dymić i powinno być lepiej  
i wreszcie się coś dzieje – mówił Przewodniczący Komisji. 
Komisja również pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał. Na zakup samochodu  dla OSP  
w Wyszkach postanowiono przeznaczyć 70 tys. zł , zwiększając środki o 10 tys. zł ze środków 
planowanych na zakup samochodu dla OSP Wilcza.  
           Informację z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2011 roku przedstawiła Skarbnik 
Gminy. 
Budżet Gminy na rok 2011 został uchwalony uchwałą Rady Gminy w dniu 27 stycznia 2011 
roku. 
Uchwalony budżet po stronie dochodów własnych wynosił 18.263.143,- zł, a wydatków 
20.411.689,- zł. 
Na realizację zadań zleconych Gmina otrzymała 3.125.137,- zł tak po stronie dochodów jak  
i wydatków. 
Łącznie budżet po stronie dochodów wynosił 21.388.280,- zł, a wydatków 23.536.826,- zł. 
Budżet Gminy wykazuje deficyt w wysokości 2.148.546,- zł, który planuje się pokryć 
kredytem bankowym  i pożyczką z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 
W ciągu I półrocza występowały zmiany polegające na zmianie wysokości: dochodów 
własnych, dotacji celowej, wysokości subwencji, wydatków budżetowych. 
Po dokonaniu zmian budżet po stronie planu   dochodów stanowi kwotę 22.078.780,- zł. 
Natomiast realizacja dochodów stanowi kwotę 11.625.524,66 zł, to jest 52,65% zadań 
rocznych. 
Z ogólnej kwoty dochodów  przypada na: 
- dochody własne – 3.453.278,70 zł, 
- dotacje celowe na zadania zlecone – 1.815.063,96 zł, 
- dotacje na zadania własne – 521.670,- zł, 
- subwencje z budżetu państwa – 4.279.216,- zł, 
- środki finansowe z programu Kapitał Ludzki „Razem uczymy się i bawimy” -  84.000,- zł, 
- środki z budżetu UE na realizację zadań majątkowych  - 1.472.296,- zł. 
Dochody własne to:  
- dochody z podatków i op łat  - 2.721.293,16 zł, 
- ze sprzedaży usług  - 569.276,26 zł, 
- z majątku Gminy – 84.038,02 zł, 
- odsetki – 13.027,24 zł, 
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- pozostałe dochody – 65.644,02 zł. 
Dotacja celowa na zadania zlecone: 
- zwrot podatku akcyzowego – 285.133,57 zł, 
- administracja publiczna – 30.489,- zł, 
- przeprowadzenie spisu powszechnego – 10.083,- zł, 
- prowadzenie stałego rejestru wyborców – 582,- zł, 
- przeprowadzenie wyborów uzupełniających do Rady Gminy – 3.645,39 zł, 
- świadczenia rodzinne – 1.480.000,- zł, 
-  składki na fundusz zdrowotny – 3.600,- zł, 
-  specjalistyczne usługi opiekuńcze – 1.531,- zł. 
Dotacja celowa na zadania własne: 
- zakup pomocy naukowych dla Szkoły Podstawowej w Kotlinie  - 12.000,- zł, 
- opłacenie składki na fundusz zdrowotny  - 5.190,- zł, 
- wypłatę zasiłków okresowych  - 210.000,- zł, 
- wypłatę zasiłków stałych  -  60.000,- zł, 
- utrzymanie GOPS –u   - 54.914,- zł, 
- dofinansowanie dożywiania uczniów  - 66.800,- zł, 
- wypłatę stypendiów  - 112.766,- zł. 
Subwencja: 
- część oświatowa  - 3.522.736,- zł, 
- część wyrównawcza -  756.480,- zł. 
Zaległości  na 30 czerwca 2011r. wynosiły 771.531,93 zł z tego : 
- ze sprzedaży wody  - 53.812,50 zł, 
- odsetki od wody – 19.067,57 zł, 
- wpływy z opłaty za wieczyste użytkowanie – 9.235,04 zł, 
- czynsz najmu i dzierżawy  - 30.180,04 zł, 
- wpływy ze sprzedaży majątku – 1.778,51 zł, 
- odsetki od należności majątkowych – 19.187,26 zł, 
- kary i grzywny – 7.087,06 zł, 
- odsetki od kar i grzywien – 3.450,29 zł, 
- wpływy z karty podatkowej – 1.110,00 zl, 
- podatek od nieruchomości od osób prawnych – 97.376,48 zł, 
- podatek rolny od osób prawnych – 689,80 zł, 
- podatek od posiadania środków transportowych – 20.078,00 zł, 
- podatek od nieruchomości od osób fizycznych – 63.880,52 zł, 
- podatek rolny od osób fizycznych -  18.306,01 zł, 
- podatek leśny od osób fizycznych – 235,40 zł, 
- podatek od posiadania środków transportowych – osoby fizyczne – 35.561,30 zł, 
- podatek od posiadania psów – 120,- zł,- 
- podatek od czynności cywilno prawnych – 280,- zł, 
- należności najmu mieszkania nauczycieli – 120,87 zł, 
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- usługi  za korzystanie z przedszkola – 2.426,50 zł, 
- usługi za korzystanie ze stołówek szkolnych – 8.377,46 zł, 
- zaległości z tytułu zaliczek alimentacyjnych i funduszu alimentacyjnego – 282.452,21 zł, 
- opłata za czyszczenie ścieków – 49.538,70 zł, 
- opłata za składowanie odpadów stałych – 6.172,78 zł, 
- należne odsetki za zwłokę od opłat komunalnych – 18.137,78 zł. 
Plan wydatków na 30 czerwca 2011r. wynosił 24.227.326,- zł ,. Wydatkowano 9.839.009,92 
zł, co stanowi 40,61% zadań rocznych. 
W poszczególnych działach wydatki przedstawiają się  następująco: 
- w dziale rolnictwo łowiectwo na plan 4.266.768,- zł wykonano 1.159.850,84 zł, co stanowi  
  27,18%, 
- w dziale wytwarzanie i zaopatrywanie w wodę  na plan 370.000,- zł  wykonano 238.445,90  
  zł co stanowi 64,44%, 
- w dziale  transport i łączność na plan 867.130,- zł wykonano 57.950,- zł, co stanowi 6,68%, 
- w dziale gospodarka  mieszkaniowa na plan 10.000,- zł wykonano 1.719,02 , co stanowi  
  17,19%, 
- w dziale działalność usługowa na plan 130.000,- zł  wykonano 24.289,- zł co stanowi  
  18,68%, 
- w dziale administracja publiczna  na plan 2.322.133,- zł wykonano 1.251.285,72 zł, co  
  stanowi 53,89 %, 
- w dziale urzędy naczelnych organów władzy państwowej , kontroli  na plan 4825,- zł 
  wykonano 4.199,99 zł, co stanowi 87,05%, 
- w dziale bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa na plan 145.000,- zł  
  wykonano 63.169,54 zł , co stanowi 43,57%, 
- w dziale dochody od osób fizycznych i osób prawnych  na plan 40.000,- zł wydatkowano  
  20.449,56 zł, co stanowi 51,12%, 
- w dziale 757 obsługa  długu publicznego na plan 80.000,- zł wykonano 49.559,31 zł, co 
  stanowi 61,95%, 
- w dziale 758 różne rozliczenia na plan 124.987,- zł, w tym rezerwa ogólna – 39.334,- zł, 
   i rezerwa celowa na zadania kryzysowe  - 85.653,- zł  rozdysponowano  kwotę 114.347,- zł, 

przeznaczając na: 
- zwrot niewykorzystanej dotacji KAPITAŁ LUDZKI  - 20.013,- zł, 
- utworzenie oddziału przedszkolnego – 20.000,- zł, 
- sfinansowanie pobytu podopiecznych w Domu Pomocy Spo łecznej – 15.000,- zł, 
- wypłatę dodatków mieszkaniowych  - 7.000,- zł, 
- usługi pomocy sąsiedzkiej – 5.000,- zł, 
- koszty wyjazdu na konkursy – 3.000,- zł, 
- bieżące zadania w zakresie kultury fizycznej – 5.000,- zł, 

- w dziale 801 oświata i wychowanie na plan 7.656.794, - zł wykonano 3.909.837,51 zł, co  
  stanowi 51,06 zł, 
- w dziale 851 ochrona zdrowia na plan 78.000, - zł wykonano 21.312,99 zł , co stanowi  
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  27,33%, 
- w dziale 852 pomoc społeczna na plan 4.067.274,- zł wykonano 2.099.532,14 zł, co stanowi  
  51,62 %, 
- w dziale 853 pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej  na plan 20.013,- zł wykonano  
  20.012,96 zł, co stanowi 100%, 
- w dziale 854 edukacyjna opieka wychowawcza na plan 297.879, - zł wykonano 173.651,97  
  zł, co stanowi 58,30%, 
- w dziale 900 gospodarka komunalna i ochrona środowiska na plan 1.318.409,- zł wykonano  
  550.213,03 zł, co stanowi 41,73%, 
- w dziale 921 kultura i ochrona dziedzictwa narodowego na plan 373.758, - zł wykonano  
  169.931,12 zł, co stanowi 45,47%, 
- w dziale 926 kultura fizyczna i sport na plan 2.054.356,- zł wykonano 23.599,29 zł, co  
  stanowi 1,15%. 
Z ogólnej kwoty wydatków przypada na: 
- wydatki bieżące  -   8.967.642,72 zł, 
- wydatki majątkowe – 871.367,20 zł. 
W I półroczu 2011r. zadania majątkowe zrealizowano  w wysokości 12,40% zadań rocznych, a 
to z uwagi na  to, że większość planowanych inwestycji realizowana będzie w III kwartale 
2011 roku. 
Zadania  inwestycyjne  realizowane w I półroczu 2011r.: 
- budowa sieci kanalizacji sanitarnej w Wilczy, 
- zmodernizowanie  instalacji centralnego ogrzewania w Urzędzie Gminy, 
- budowa placu zabaw ze środków  pieniężnych z programu rządowego „Radosna szkoła”, 
- budowa boiska sportowego w Parzewie. 
Przychodem  Gminy były wolne środki pieniężne z lat ubiegłych w kwocie 546.063,64 zł, 
które ze względu na brak potrzeb  nie zostały rozdysponowane – informowała Skarbnik. 
Skarbnik mówiła o kosztach utrzymania i obsługi boiska Orlik, które należy zabezpieczyć oraz 
o najważniejszym zadaniu dla Gminy  tj. wykupie hydroforni w Twardowie. Na powyższe 
zadania trzymane są wolne środki – wyjaśniła Skarbnik. 
Rozchody. 
W I półroczu 2011r,. Gmina spłaciła następujące zadłużenia: 
- pożyczki zaciągnięte z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
  w Poznaniu: 

- 26.400,- zł  na budowę linii przesyłowej kanalizacji sanitarnej z Kotlina do Wyszek, 
- 24.000,- zł  na budowę sieci kanalizacji sanitarnej przy ul. Buchalińskiej, 
- 26.560,- zł  na rozbudowę oczyszczalni ścieków w Wyszkach, 
- 28.500,- zł na budowę kotłowni gazowej w budynku Szkoły Podstawowej w Kotlinie, 

- pożyczkę zaciągniętą z Banku Gospodarstwa Krajowego Oddział w Poznaniu na 
  wyprzedzające finansowanie na budowę sieci kanalizacji sanitarnej w Magnuszewicach  
  w Wilczy  i w Wyszkach na kwotę 1.424.712,06 zł. 
  Wiceprzewodniczący Rady pytał –czy są pytania dotyczące wykonania budżetu? 
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   Nie słysząc pytań stwierdził, że Rada przyjęła informację z wykonania budżetu Gminy za I  
   półrocze 2011r. 
   Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.7 Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz 
rozkładania na raty  należności pieniężnych do których nie stosuje się ustawy – Ordynacja 
podatkowa za I półrocze 2011r. 
             Informację przedstawił Wójt Gminy.  
W I półroczu 2011r. umorzono: 
- należności w opłacie za wodę w kwocie 169,- zł , 
- odsetki za zwłokę od opłaty za wodę – 687,88 zł, 
- opłatę za odprowadzanie ścieków w kwocie 152,60 zł, 
- opłatę za składowanie odpadów komunalnych 1,83 zł,  
-  należności w czynszu dzierżawnym za mieszkanie w kwocie 101,76 zł , 
- odsetki za zwłokę od czynszu dzierżawnego za mieszkanie w kwocie 1.896,01 zł. 
Rozliczono płatności na raty: 
- należności w opłacie za pobór wody w kwocie – 381,17 zł, 
- odsetki za zwłokę od opłaty za wodę w kwocie 230,70 zł, 
- kary i grzywny w kwocie 17.125,77 zł, 
- odsetki za zwłokę od kar i grzywien w kwocie 5.019,96 zł, 
- należność za sprzedaż mieszkań  w kwocie 2.885,30 zł, 
- odsetki od należności za sprzedaż mieszkań w kwocie 108,- zł. 
Nie słysząc pytań Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że Rada informację przyjęła. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.8 Informacja o stanie bezpieczeństwa ochrony przeciwpożarowej oraz o zagrożeniach 
pożarowych gminy Kotlin za 2010 rok. 
                 Informację o stanie bezpieczeństwa ochrony przeciwpożarowej  oraz o 
zagrożeniach pożarowych za 2010 rok stanowiącą załącznik do protokołu przedstawił 
komendant gminny ochrony przeciwpożarowej Andrzej Krzyżanek. 
Dyskusja. 
Radny Krzysztof Szyszka wymieniając liczbę pożarów 14, wypadków drogowych 16, akcji 
przeciwpowodziowych 40  prosił o zdefiniowanie miejscowych zagrożeń  w ilości 63 
określonych w informacji  jako „ inne”, podkreślając, że nie mówi, że są niesłuszne. 
Komendant odpowiedział, że są to takie  zdarzenia jak akcja zimowa – ratowanie 
samochodów , wyjazdy na wały przeciwpowodziowe do Żerkowa. 
Radny Bogdan Pacholak stwierdził, że informacja, że 10 jednostek straży upoważnionych jest 
do gaszenia pożarów jest bzdurą. Na terenie gminy Kotlin są 3 takie jednostki – uważał 
radny. 
Radny Pacholak wyjaśnił, że do gaszenia pożarów strażak musi być odpowiednio ubrany  
i jednostka musi mieć zaplecze wodne.  Do ratownictwa drogowego są tylko  jednostki  
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z Racendowa i i z Kotlina, bo mają odpowiednie wyposażenie. 
Kierując samochód strażacki z OSP Kotlin do OSP w Wilczy należy strażaków z Wilczy 
odpowiednio ubrać i wyposażyć w aparaty powietrzne – mówił radny. 
Radny Pacholak mówił, że pozostałe 7 jednostek, to jednostki pomocnicze. 
Radny Pacholak przypomniał, że w 1995r. wprowadzono Krajowy System Ratowniczo-
Gaśniczy , aby pomóc Państwowej Straży Pożarnej i w te jednostki idą potężne środki 
finansowe. 
Radny Pacholak dalej mówił o aparatach powietrznych, że nie wystarczy tylko zakupić ale 
trzeba robić także przeglądy oraz o beczkowozach, które są mocno  przestarzałe. 
Radny Czesław Smoliński przerwał wypowiedź radnego Pacholaka mówiąc, że komendant 
przedstawił sprawozdani, a radny Pacholak składa drugie. 
Radny Pacholak dalej mówił, że przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  jest  ekspertem od straży i wie, że 
samochód OSP w Racendowie może jeszcze chodzić i taki sam samochód jest w OSP  
w Sławoszewie. O stan samochodu w Racendowie można zapytać  Państwową Komendę 
Straży Pożarnej ile razy był ten samochód wyłączony i wtedy będzie wiadome. 
Za bezpieczeństwo odpowiada Wójt, a Rada powinna Mu w tym pomagać. Jeżeli chcemy się 
bawić w straż, to możemy – mówił radny Pacholak. 
Trzeba stworzyć taką straż, żeby była zawsze gotowa do prowadzenia każdej akcji. Zdaniem 
radnego Pacholaka samochód, który będzie kupiony wyjedzie do akcji raz lub  dwa razy do 
roku. Radny wypowiedział się za tym, aby samochód z Wilczy przekazać do Wyszek, a do OSP 
Kotlin zakupić nowy samochód. Radny Pacholak mówił, że nie jest za tym, co Rada zamierza  
i nie będzie głosował za zakupem samochodu do OSP Wyszki, mówiąc, że „to co robimy jest 
bzdurą”. 
Sołtys Marian Żurek pytał – kto robi bzdury,  czy straż w Racendowie? Odpowiadając sobie , 
że w takim razie jest niepotrzebna. 
Radny Krzysztof Szyszka uważał, że zdanie radnego Pacholaka jest rozważne. Może trochę 
przeciąga ale uwaga jest na miejscu i nie należy radnemu zamykać  ust. Dalej radny mówił, że  
nikt nie zamyka straży. Chciał radny Pacholak zwrócić uwagę na to, że straż idzie w stronę 
profesjonalizacji. Jeśli mówi się o straży, to należy się do  tego odnieść i nie może  to być 
tylko suche sprawozdanie komendanta. Jest to chyba pokłosie tego wydarzenia sprzed 3 
tygodni.  Można robić tak, że radni zdecydują o kupnie 1 czy 2 samochodów i w ogóle nie 
konsultując  tego ze strażą.  OSP Wilcza zdecydowała, że chce samochód z OSP z Kotlina, a 
radni bronią się od jakiejś dyskusji na ten temat, nie konsultując wcześniej zakupu 
samochodów ani z jednostkami straży, ani z komendantem – mówił radny Szyszka. 
Radny Szyszka pytał – czy chodzi tylko o zakup samochodów do Wilczy i Wyszek?  
Straż ta bez odpowiedniego wyposażenia nie wyjedzie. Nikt nie mówi, że na każdej wsi ma 
nie być jakiegoś zabezpieczenia. Należy tylko się zastanowić  czy 3 jednostki maja być 
wyposażone, a inne będą pomocnicze i należy rozmawiać, a nie jakieś widzimisię, że 
kupujemy samochody, bo tak mi się podoba. Jeżeli tak będziemy rozumować, tak podchodzić 
do sprawy, to do niczego w gminie nie dojdziemy – powiedział radny Szyszka. 
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Wiceprzewodniczący Rady  przypomniał, że na posiedzeniu Komisji Zdrowia, Oświaty, 
Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  na której byli  
przedstawiciele straży z Wyszek i z Wilczy była poruszana sprawa zakupu samochodu. 
Komisja to ustaliła. Było to potwierdzone  na dzisiejszej sesji i temat jest zamknięty i nie 
można opowiadać, że ktoś tam, gdzieś  tam po kątach ustalił. Nie należy takich rzeczy 
opowiadać, bo  później idzie to w media, a media potrafią różnie na ten temat napisać, o 
czym wie Wiceprzewodniczący Rady ze swojego doświadczenia. 
Radny Stefan Taczała  mówił, że nikt sobie nie robi jakiegoś widzimisię. Radny przypomniał, 
że o wymianie samochodów mówiono już w poprzednich kadencjach.  
Radny Bogdan Pacholak pytał – dlaczego nie kupuje się beczkowozów? 
Wójt zabierając głos powiedział, że jednostki OSP  w Kotlinie i w Racendowie muszą istnieć   
i funkcjonować w sposób nieodwołalny. Natomiast pozostałe , to jednostki pomocnicze  
i takie jednostki jak Sławoszew czy Wilcza będą też jednostkami, które będą uczestniczyć 
bezpośrednio w akcjach. Rozdrażniło nas to mówił Wójt czy kupujemy 2 samochody małe, 
czy to mają być samochody typowo lekkie. Wójt powiedział, że nie można żadnej jednostki 
wyłączyć z działania. Jednostki straży są do pomocy w czasie podtopień i do usuwania drzew 
w razie  wichury. W poprzednich kadencjach były chęci kupna samochodu, a nie podjęto 
decyzji o zakupie.  Wójt prosił o podjęcie wspólnej przemyślanej decyzji. 
Prezes Zarządu Gminnego ZOSP Andrzej Krzyżanek zaapelował o to, aby   z 476 członków OSP 
nie robić karty przetargowej. Do tej pory przekazywano środki  w wysokości 40 tys. zł na 
zakup samochodu  i paliwa dla Policji  i nikt nie robił problemu. Prezes prosił, aby 
uhonorować strażaków, dbać o ich bezpieczeństwo, bowiem strażacy biorą udział w akcjach 
 i pracują społecznie. Nie zdarzyło się przez ostatnie 5 lat, aby któraś jednostka nie wyjechała 
na wezwanie – mówił prezes. 
Wiceprzewodniczący Rady uważał, że temat jest zamknięty, przechodząc do kolejnego 
punktu porządku obrad. 
 
ad.9 Podjęcie uchwał. 
             Rozpatrzenie projektów uchwał i głosowanie: 

1) w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach udzielania regionalnej 
      pomocy inwestycyjnej na terenie gminy Kotlin. 
      Uchwała Nr XI/46/2011 podjęta została  13 głosami „za”, przy 1 głosie  
      „wstrzymującym” radnego Szymkowiaka. 

     2)   w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 
            Gmina zamierza zaciągnąć  długoterminowy kredyt bankowy na sfinansowanie zadań  
            majątkowych: budowę dróg gminnych: Magnuszewice – Wyszki,  w Kurcewie, ul.  
            Wąskiej oraz modernizację linii przesyłowej kanalizacji sanitarnej w Kotlinie, budowę 
            boiska sportowego w Kotlinie, zakup koparko-ładowarki  i wykup gruntów pod  
            budowę chodnika w Kotlinie.  
            Spłatę kredytu planuje się na lata 2012 – 2016. 
            Uchwała Nr XI/47/2011 podjęta została jednogłośnie 14 głosami „za”. 
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3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2011 rok. 
Uchwała Nr XI/48/2011 podjęta została 14 głosami „za”. 

        Uchwały stanowią załączniki do protokołu.  
Sołtys Marian  Żurek poinformował, że sołtysi nie otrzymali  projektu uchwały dotyczącej 
zmiany budżetu o treści odczytanej przez Wiceprzewodniczącego Rady. 
Skarbnik wyjaśniła, że różnica w projektach polega tylko na tym, że  ze 120 tys. zł 
przewidzianych uprzednio na zakup samochodów  dla straży w Wilczy i w Wyszkach  obecnie 
przeznaczono 70 tys. zł  na zakup samochodu dla OSP  w Wyszkach. 
 
ad.10 Wolne głosy i wnioski. 
                   Wnioski zgłosili: 
Sołtys Marian Żurek wnioskował w imieniu rolników  o poszerzenie i wyregulowanie rzeki 
Lutynia od Magnuszewic przez Wyszki, Twardów do Woli Książęcej. 
Rzeka Lutynia wylewa kilka razy w roku, rolnicy ponoszą straty i będą składać wnioski o 
umorzenie podatku z tego tytułu. Sołtys informował, że żadna z firm ubezpieczeniowych nie 
ubezpiecza łąk od zalania. 
Sołtys Żurek wnioskował o: 
- wycięcie krzaków przy drodze gminnej w Twardowie przy Zachariaszu, aby umożliwić  
  dojazd do pól, 
- naprawę przepustu na Osadach w Twardowie gdzie rury leżą już od wiosny. 
Sołtys Beata Skowrońska wnioskowała o: 
- naprawę chodnika przy drodze powiatowej przy stawie w Sławoszewie, 
- naprawę przepustu pod mostem w Sławoszewie, 
- naprawę schodów do świetlicy wiejskiej. 
Sołtys Skowrońska poruszyła sprawę autobusów  informując, że w Sławoszewie zbierano 
podpisy w sprawie kursów autobusów, ponieważ mieszkańcy nie mogą dojechać  do pracy  
i wrócić z pracy szczególnie chodzi o autobus o godz. 5 00 rano. 
Radny Grzegorz Warmuz wnioskował o naprawę drogi powiatowej w Wilczy za mostem  
i obcięcie gałęzi drzew przy tej drodze. 
Radny Maciej Skowron  wnioskował o naprawę ul. 11 Listopada przy posesjach nr 1 i 2 przy 
których zapadła się trylinka. 
                 Przybyły na sesję mieszkaniec Kotlina Stanisław Szymczak wnioskował o przejęcie 
od Energetyki  pasa gruntu przy ul. Dworcowej na wybudowanie chodnika mówi ąc, że  jest to 
jedyna działka , która przeszkadza w budowie chodnika, a chodnik   po tej stronie  jest 
konieczny. 
                  Następny temat o którym mówił Stanisław Szymczak , to końcowy odcinek ul. Kpt. 
Sobczaka, który jak mówił ulicą jest na mapie.  Status tego jest taki, że  od wielu lat była to 
rodzinna działka, a On urodził się w domu, który stał na tej ulicy. Konsekwencje tego są takie 
mówił, że rośnie na tym terenie stara grupa zieleni podlegająca ochronie, a w tej części 
Kotlina za dużo zieleni nie ma. 
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Stanisław Szymczak proponował rozwiązanie tego, a wypowiedzieć  w tym temacie mógłby 
się projektant drogi.  Być może chodziłoby o wykupienie części gruntów od  sąsiadów.  
Pan Szymczak uważał, że gdy Wójt zobaczy to miejsce, to  będzie przychylny pozytywnemu 
załatwieniu. Prosił  Radę Gminy, aby  również  była przychylna pozytywnemu załatwieniu. 
Pan Szymczak wyliczył , że opłaty za wycięcie drzew, które rosną w tym miejscu zamykałyby 
się kwotą 120 tys. zł. Drugi odcinek użytkuje sąsiadka, gdzie jest tam lipa o średnicy ponad 1 
metra. Do tej pory nie było potrzeby rozwiązania problemu, bo była to sprawa Jego i sąsiadki 
– kuzynki Pana Szymczaka. Teraz Pani Błaszczyk podzieliła  działki i musi być do nich dojazd.  
Pan Szymczak prosił o rozważenie tego i żeby było tak, żeby było z pożytkiem dla Kotlina i dla 
wszystkich. 
Radny Krzysztof Szyszka  odniósł się do budowy drogi  Sławoszew – Kotlin, która była  
hucznie  oddawana do użytku ze Starostą, kosztowała miliony, a teraz była już frezowana. 
Radny nazwał to brakoróbstwem i skandalem. Droga ta naprawiana była w ramach gwarancji 
ale wygląda jak łaciata  krowa. Radny Szyszka przestrzegał Wójta, że jeżeli podpisywane będą 
umowy  przez Gminę na budowę dróg, aby była klauzula, że gdy  w 2 letnim okresie 
gwarancji  będzie wykonawca robił takie remonty, to powinien Gminie zapłacić 
odszkodowanie. 
Radny Dariusz Józefiak zwracając się do sołtysa Mariana Żurka mówił, że nie neguje, że 
Lutynię trzeba czyścić  ale niech sołtys nie neguje, że trzeba czyścić  Lubiankę. 
Wójt poinformował, że Kotlinka jest wyczyszczona i własnymi siłami będzie czyszczona 
Lubianka i Lutynia. 
Radny Zdzisław Wodniczak mówił, że Kotlinkę należy wyczyścić od ujścia. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował, aby zwrócić się do Burmistrza Jarocina o naprawę 
drogi Słupia – Jarocin. 
Radny Pacholak informował o tym , że lampy  uliczne w Racendowie  przy drodze Racendów 
– Kotlin świecą w dzień. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak  zabierając głos powiedział, że  popiera wniosek Pana 
Stanisława Szymczaka o ochronę zieleni, której jest mało, a  ze swojego podwórka wie, że  
brak jest szacunku do zieleni, czego przykładem jest budowa Orlika, z tym , że wykonawca 
zapewnił, że posadzi  w miejsce zniszczonych drzew  cyprysy i inne drzewka ozdobne. 
Radny Szymkowiak  zwrócił się do Wójta z prośbą, że jeżeli jest  możliwość przedłużenia 
drogi  - ul. Sobczaka, to uwzględnić to żeby drzewa pozostały, czy wykupić grunt, poszerzyć 
drogę i uzgodnić to  z projektantem. 
Radny Szymkowiak wnioskował o: 
- zamontowanie uchwytów do flag  na słupach  oświetlenia ulicznego przy ul. Rymarkiewicza  
  i Powstańców Wlkp. do 15 września br. , 
- uaktywnienie lub powołanie sztabu osób do obchodów 100 rocznicy śmierci Ks. Stanisława  
  Rymarkiewicza przypadającej 2 kwietnia 2012 roku. 
Radny Szymkowiak pytał dlaczego dzień przed rozpoczęciem roku szkolnego  nie można 
przejść do szkoły w Kotlinie. Trwają tam prace przy budowie placu zabaw, jeżdżą koparki, 
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wywrotki, dlaczego tego nie robiono w czerwcu, czy w lipcu, kiedy było pusto, nikt tam nie 
chodził ? 
Dalej radny mówił, że robimy inwestycję szlachetną, bo 20 lat nie miała szkoła  ani 
przedszkole placu zabaw, ale dlaczego dzień przed rozpoczęciem roku szkolnego? 
Radny Rady Powiatu Jarocińskiego Walenty Kwaśniewski  poinformował, że na sesji Powiatu 
zgłosił wniosek o przejęcie  drogi Słupia – Jarocin od Gminy Jarocin na rzecz Powiatu, 
bowiem Gmina Jarocin nigdy nie będzie zainteresowana  modernizacją tej drogi z uwagi na 
to, że droga ta nie służy mieszkańcom Jarocina  w taki sposób jak służy mieszkańcom naszej 
gminy i gminom sąsiednim. Zarząd Powiatu będzie najprawdopodobniej na nie. Jeżeli będą 
wnioski z Gminy, to wniosek będzie miał poparcie. 
Radny Powiatu Walenty Kwaśniewski  poinformował, że złożył również interpelację  
w sprawie naprawy drogi  Kotlin – Sucha na odcinku 800 m położonej na terenie powiatu 
pleszewskiego. Radny mówił, że  Starosta Jarociński nie  prowadzi  rozmów ze Starostą 
Pleszewskim i nie jest zainteresowany tą drogą. Zimowe utrzymanie tej drogi prowadzi 
Starosta Jarociński. 
Sprawy o których była mowa dzisiaj dotyczące dróg powiatowych  przekaże na najbliższej 
sesji Rady Powiatu – zapewniał radny Kwaśniewski. 
Radny Mirosław Twardowski pytał – co z przystankiem na żądanie przy drodze Wyszki – 
Magnuszewice? 
Sołtys Marian Żurek poinformował, że druki wniosków  do budżetu Powiatu na 2012 rok są  
na sali i można je pobrać. 
Radny Powiatu Jarocińskiego Tomasz Kosiński  zabierając głos ustosunkował się do 
wypowiedzi radnego Włodzimierza Szymkowiaka  dotyczącej prawidłowego rozwoju dzieci  
i młodzieży, wyjaśniając, że zabiera głos jako powiatowy koordynator sportu, który 
koordynuje rywalizację sportową szkół podstawowych i gimnazjów. 
W gminie Kotlin organizatora sportu nie ma już od lat, a jego brak jest przeszkodą 
dostępności dzieci w zawodach sportowych – mówił radny Kosiński. Radny informował, że  
w ostatnich latach  szkoły z gminy Kotlin na ofertę Szkolnego Związku Sportowego  na 20  
w szkołach podstawowych i 23 w gimnazjach startują w 2 do 5 dyscyplinach. We 
współzawodnictwie  szkoły podstawowe z gminy Kotlin  na 519   w województwie 
wielkopolskim  zajmują 403 miejsce, a gimnazja na 442 zajmują 66 miejsce.  
Radny Kosiński mówił, że dzieci nie są słabsze. Kotlin swego czasu był sklasyfikowany na 
najwyższym miejscu wśród szkół wiejskich. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak  wnioskował o: 
- zamontowanie barierki ochronnej przy posesji nr 61 w Wyszkach i wyczyszczenie rowu przy  
  tej posesji, ponieważ woda z rowu wylewa się na pole, 
- naprawę drogi nr 11 w Wyszkach przy posesji nr 43 i 44. 
Pan Stanisław Szymczak zgłosił wniosek o poszerzenie mostka na drodze Magnuszewice – 
Prusy przed lasem. 
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Radny Szczepan Szymczak zwracając się do radnych Rady Powiatu wnioskował o 
wyczyszczenie rowu przy drodze powiatowejMagnuszewice – Prusy z którego woda wypływa 
na drogę niosąc z sobą ziemię z pól  na jezdnię, a zimą na skrzyżowaniu robi się lodowisko. 
Prezes ZG ZOSP Andrzej Krzyżanek podziękował  Wójtowi za podjęcie tematu ochrony 
przeciwpożarowej. 
Prezes wnioskował o zakup w roku 2012 10 – 15 plandek dużych potrzebnych w razie szkód 
wyrządzonych przez wichury. 
Radny Krzysztof Szyszka wnioskował o powtórzenie bezpłatnych badań – prześwietlania 
płuc, bowiem badania te były w okresie letnim i była słaba akcja informacyjna, a dużo ludzi 
chciałoby skorzystać z tych badań. 
 
ad. 11 Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na IX sesji Rady. 
                  Odpowiedzi  na interpelacje, wnioski i zapytania udzielił Wójt informując, że 
wnioski dotyczące  dróg powiatowych przekazano do Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie 
skąd  otrzymano odpowiedź, że odkształcona nawierzchnia asfaltowa na przepuście  na 
drodze Kotlin – Racendów zostanie naprawiona podczas planowanej naprawy przełomów  
w miesiącu lipcu br. 
Wprowadzenie ograniczenia prędkości do 25 km/h w Sławoszewie jest nieuzasadnione.  
W terenie zabudowanym obowiązuje ograniczenie do 50 km na godzinę. Przy zachowaniu 
istniejącego ograniczenia przejazd jest bezpieczny. Zarząd poinformował, że  wystąpi do 
Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie o częstsze kontrole mające na  celu egzekwowanie 
istniejącego ograniczenia.  
Wybudowanie muld na drodze, gdzie kursuje komunikacja autobusowa nie jest dozwolone.  
W przypadku problemu spływu wody na drogę w Magnuszewicach przy skrzyżowaniu  
z drogą w kierunku Prus  Zarząd zapewnia, że poczyni starania o rozwiązanie go przed 
okresem zimowym br. 
Z uwagi na brak środków nie zostanie wykonana przebudowa skrzyżowania ul. 
Teodorowskiej z drogą  Kotlin – Sławoszew. 
                 Wielkopolski Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Poznaniu  Rejonowy Oddział 
w Ostrowie Wlkp. w odpowiedzi  na wniosek o przeprowadzenie renowacji cieku wodnego – 
rzeki Lubianka poinformował, że  z uwagi na ograniczoną ilość środków budżetowych nie 
ujęto w  planie robót konserwatorskich na 2011 rok prac  na tym odcinku cieku.  
                 Urząd Miejski w Jarocinie w odpowiedzi na wniosek o naprawę drogi Słupia – 
Jarocin poinformował, że prace remontowe na tej drodze zostaną przeprowadzone  
w terminie do 31 sierpnia 2011r. 
                 O zagospodarowanie zdemontowanego sprzętu zielonej szkoły przy Szkole 
Podstawowej w Kotlinie  Wójt  zwrócił się do  dyrektora Szkoły, która podczas przekazywania 
placu budowy pod boisko Orlik zobowiązała się do zagospodarowania tego sprzętu. 
                 Wniosek o wprowadzenie do budżetu Gminy na 2012 rok remontu i rozbudowy 
remizy strażackiej  w Wysogotówku rozpatrzony zostanie przy opracowaniu projektu 
budżetu Gminy na 2012 rok. 
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Wnioski skierowane do Wójta zostały zrealizowane: 
- położono kostkę brukową przy budynku Urzędu Gminy i ustawiono dwa stojaki do 
  rowerów, 
- wykoszono zarośla na łuku drogi w Racendowie w kierunku Sławoszewa, 
- na ul. Kochanowskiego wprowadzono ograniczenie do 3,5 tony i 40 km/h,  
- na ul. Śniadeckich i ul. Skłodowskiej jezdnia została naprawiona, 
- znak z pierwszeństwem przejazdu przy ul. Norwida został ustawiony prawidłowo,  
- ciek wodny Kotlinka została udrożniona, 
- wnioski o naprawę oświetlenia ulicznego przekazano do Zakładu Energetycznego, 
- informacja o stanie bezpieczeństwa ochrony przeciwpożarowej  została przedstawiona i na 
  posiedzeniach Komisji i na dzisiejszej sesji. 
           Wnioski zgłoszone na Komisji Oświaty w dniu 29 sierpnia br. zostały zrealizowane. 
Naprawiono jezdnię na ulicy Dworcowej oraz odnowiono pasy na przejściu dla pieszych na 
tej ulicy. 
            Wójt poinformował, że w dniu jutrzejszym  rozpoczęta zostanie budowa chodnika   
w Magnuszewicach. 
            Następnie Wójt poinformował o przeprowadzonych na terenie gminy w miesiącu lipcu 
br.  bezpłatnych badaniach  profilaktycznych, z których mogli skorzystać mieszkańcy. Były to 
następujące badania: prześwietlenie płuc, spirometria płuc, badania na obecność krwi 
utajonej w kale – profilaktyka raka jelita grubego, badanie krwi na oznaczenie poziomu PSA – 
profilaktyka nowotworów gruczołu krokowego, i mammografia dla kobiet w wieku 50 – 69 
lat. 
Poza tym odbyły się spotkania edukacyjne  na temat profilaktyki  raka jelita  grubego. 
Społeczeństwo o badaniach tych zostało poinformowane poprzez kurendy, które przekazano 
sołtysom oraz plakaty wywieszone na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy, w Szkole 
Podstawowej w Kotlinie, ośrodkach zdrowia oraz w sklepach. 
           Wójt zapowiedział, że z uwagi na zubożałe punkty informacyjne  w sołectwach zostaną 
zakupione  nowe tablice informacyjne. 
 
ad.12 Zamknięcie obrad. 
                     Dziękując wszystkim za udział  w sesji Wiceprzewodniczący Rady zamknął XI sesje 
Rady Gminy Kotlin. 
 
Protokółowała: Paterczyk K.                        Komisja Rewizyjna:  
 

1. Przewodnicząca Jolanta Urbaniak ………………………………… 
 

2. Członek Mirosław Twardowski       ……………………………….. 
                                                  

3. Członek Czesław Smoliński              ………………………………. 
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